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Folketingets Beskæftigelsesudvalg 

Christiansborg 

14. november 2019 

Svar på Finansudvalgets spørgsmål nr. 59 (L 1 - § 7. 

Finansministeriet) af 22. oktober 2019 stillet efter ønske fra René 

Christensen (DF)  

Spørgsmål 

Kan ministeren oplyse, hvor mange midler der er målrettet til ældre i forbindelse 

med “aftalen om kommunernes økonomi”? 

Svar 

Med aftalen om kommunernes økonomi for 2020 er regeringen og KL enige om 

at løfte udgangspunktet for den kommunale serviceramme med 2,2 mia. kr. 

Løftet dækker over en realvækst på 1,7 mia. kr. i forhold til aftalen for 2019, når 

der tages højde for omlægningen af værdighedsmilliarden mv. Dertil er der med 

aftalen besluttet at afskaffe det kommunale moderniserings- og effektiviserings-

program således, at det kommunale udgiftsloft fremover ikke indeholder en årlig 

nedregulering på 0,5 mia. kr. 

Regeringen og KL er endvidere enige om, at kommunerne inden for eksisterende 

rammer kan frigive 0,5 mia. kr. i 2020 i form af en Velfærdsprioritering. Det sker 

ved en række initiativer, som understøtter en bedre ressourceanvendelse. 

Samlet giver aftalen dermed mulighed for at prioritere i alt 2,7 mia. kr. i 2020 til 

kommunal kernevelfærd. Regeringen og KL er enige om, at aftalen om 

kommunernes økonomi for 2020 dækker den demografiske udvikling og samtidig 

giver mulighed for at udvikle kernevelfærden og ansætte flere 

velfærdsmedarbejdere.  

Den aftalte ramme gælder alle de kommunale serviceudgifter og aftales for 

kommunerne under ét. Det er på baggrund af aftalen kommunernes ansvar at 

lægge budgetterne og foretage prioriteringer ud fra lokale ønsker og behov under 

hensyntagen til den samlede serviceramme.  

 

Med venlig hilsen 

Finansudvalget 2019-20
L 1 endeligt svar på spørgsmål 59 

Offentligt
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Nicolai Wammen 

Finansminister 
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